



وزارة المواصلات
Ministry of Communications



كويت جديدة
NEWKUWAIT



دولة الكويت
STATE OF KUWAIT

CIRCULAR No. (3) /2020 EXCEPTION.2

تعميم رقم (3) لسنة 2020 استثناء.2

NOVEL CORONAVIRUS (COVID-19)

To:

1. All Kuwait Ports,
2. All Marine Agencies,
3. All Ship Owners and Operators

لغاية:

1. جميع الموانئ الكويتية.
2. وكلاء السفن.
3. جميع ملاك ومشغلي السفن.

In addition to the circular No. 3/2020 issued regarding raise the awareness and in order to ensure the proper implementation of precautionary measures in order to contribute economic stability and mitigate the effects of the spread of the NOVEL CORONAVIRUS (COVID19). The Ministry of Health recommends to allow for ships carrying goods from (Republic of Korea, The Italian Republic, Kingdom of Thailand, Singapore, Japan, People's Republic of China, and Hong Kong) should be allowed to berthing with the emphasis of prohibiting direct contact with the crew and preventing them from disembarking from the ship's, during the past two weeks of their departure from those ports, with continuous co-ordinate with the Port Health Section- Ministry of Health.

Considering that all statement between IMO and WHO, Circular No.4204/Add.2

إلحاقاً للتعميم رقم (3) /2020 الصادر بهذا الشأن وضمناً لحسن تنفيذ الاجراءات الاحترازية بما يساهم في تحقيق الاستقرار الاقتصادي وتخفيف اثار انتشار الفيروس. فإن وزارة الصحة توصي بأن يسمح للسفن الناقلة للبضائع والسلع القادمة من (جمهورية كوريا الجنوبية، الجمهورية الإيطالية، مملكة تايلند، سنغافورة، اليابان، جمهورية الصين الشعبية، وهونغ كونغ) بالرسو مع التأكيد بحظر الإحتكاك/التواصل المباشر مع طاقم السفن ومنع نزولهم من على ظهر السفينة في حال كانت المدة من مغادرتهم لتلك الموانئ اقل من اسبوعين مع التنسيق المستمر مع قسم صحة الموانئ-وزارة الصحة.

مع الاخذ بعين الاعتبار كل ما جاء بالبيان المشترك بين المنظمة البحرية الدولية ومنظمة الصحة العالمية رقم (4204/Add.2)

حتى اشعار آخر.

Until further notice.

For further clarification please contact:

marinedept@moc.gov.kw

لمزيد من الاستفسارات برجاء مخاطبة إدارة النقل البحري-وزارة

المواصلات على البريد الالكتروني:

marinedept@moc.gov.kw

محمد حسين الدشتي
وكيل الوزارة المساعد لقطاع النقل

عبدالله بن محمد
Registrar of Kuwaiti Ships

مسجل السفن الكويتية